



當代法學

Contemporary Law Review

2022/3

當代法學

二〇二二年三月
第三卷第三期
總第...期

· 部门法前沿专题 ·

- 计算机软件专利保护问题研究 吴汉东 (3)
- 在线诉讼：制度建构及法理
——以民事诉讼程序为中心的思考 张卫平 (17)
- 《反垄断法（修正草案）》的评析 王晓晔 (36)
- 行政法典化的容许性
——基于行政法学体系的视角 杨建顺 (52)

· 民法典专题 ·

- 《民法典》中受遗赠人探析 房绍坤 (67)
- 《民法典》背景下放活宅基地“使用权”之法律实现 杨雅婷 (79)
- 《民法典》视域下违约精神损害赔偿制度的适用困境与消解路径
..... 刘小璇 郑成良 (91)
- 个人金融信息保护法的定位与定向 邢会强 (100)
- 刑事客观证明的理论澄清与实现路径 向 燕 (113)
- 信息秩序法益视野下网络公关犯罪的完善路径 李怀胜 (127)
- 域外立法管辖权的第三条路径 汤 诤 (140)
- 唐律中的“人口买卖”：立法的表述、量刑及其逻辑 刘晓林 (152)

Contemporary Law Review
Vol. 36 No. 3(Serial No. 213) , May 2022

Main Contents

· **Symposium on Frontiers of Branches of Law** ·

- A Study on Computer Software Patent Protection WU Han-dong (3)
- Online Litigation: Institutional Construction and Jurisprudence
——Centered by Civil Procedure ZHANG Wei-ping (17)
- A Commentary on the Anti-Monopoly Law (Draft Amendment) WANG Xiao-ye (36)
- Permissibility of Administrative Codification: A Study Based on Administrative Law System
..... YANG Jian-shun (52)

· **Symposium on Civil Code** ·

- An Analysis of Devisee in the Civil Code FANG Shao-kun (67)
- Legal Realization on Releasing “Right to Use” of Living Homestead under the Background
of the Civil Code YANG Ya-ting (79)
- The Applicable Dilemma and Solution Path of the Compensation System for Spiritual Damages in Breach
of Contract from the Perspective of the Civil Code ... LIU Xiao-xuan, ZHENG Cheng-liang (91)
- Position and Orientation of Personal Financial Information Protection Law ... XING Hui-qiang (100)
- Criminal Objective Proof: Theoretical Clarification and Realization Path XIANG Yan (113)
- The Perfect Path of Network Public Relations Crime from the Perspective of Information Order
and Legal Interests LI Huai-sheng (127)
- The Third Path to Extraterritorial Legislative Jurisdiction TANG Zheng (140)
- “Population Trade” in Tang Dynasty Law: The Formulation of Legislation, Sentencing
and Its Logic LIU Xiao-lin (152)

(Translated by HE Zhi-peng)